

စံနှုန်းများ

အသစ်သောပြည်နယ် စံနှုန်းများအပေါ် မိဘများအတွက် လမ်းညွှန်

ဒင်းဗားအစိုးရကျောင်းများသည် ကိုရိုရာဒို ပညာရေးနှင့် အဓိကကျသည့် ပြည်နယ် အထွေထွေစံနှုန်းများကို လိုက်နာကျင့်သုံးနေပြီး၊ ကျောင်းသားများအဖို့ ၂၁-ရာစု ကောလိပ်နှင့် ဘဝတက်လမ်းအတွက် အဆင်သင့်ဖြစ်စေရေး သေချာဆောင်ရွက်ပေးနေပါသည်။ စံနှုန်းအသစ်များသည် ပညာရေးတွင်ပြောင်းလဲ နေမှုကို ကိုယ်စားပြုထားပြီး၊ ကျောင်းသားများသည် အတန်းအဆင့်တိုင်း၌ မည်သို့လေ့လာသင်ကြားရမည်ကို ရှင်းလင်းသည့် ရှေ့နောက်တပြေးညီဖြစ်သည့် နားလည်မှုဖြစ်ပေါ်လာစေရန် မျှော်လင့်ထားပါသည်။ ဤစံနှုန်းများက ကောလိပ်၊ သက်မွေးဝမ်း ကျောင်းနှင့် ဘဝတွင် အောင်မြင်မှုရရှိစေရန် ကျောင်းသားများ အားလုံး ကမ္ဘာ့အဆင့်အတန်းမီ ပညာရေးကို ပညာဆိုင်ရာဗဟုသုတများ၊ ဘာသာစကားနှင့် ကျွမ်းကျင်မှုများ အပြင်၊ တွေးခေါ်ကြံဆမှုရှိသည့်၊ ဖက်စုံနည်းလမ်းများဖြင့် ရရှိအောင် မိမိတို့၏ တန်းကို မြှင့်ထားခြင်း ဖြစ်သည်။

ယခုစံနှုန်းများသည် အတန်းအားလုံးရှိ ကျောင်းသားများအတွက် အသစ်သော လေ့လာသင်ယူမှု အခွင့်အလမ်းများ ပေးပါသည်။ မိဘတစ်ဦးအနေဖြင့် သင်က ပြောင်းလဲမှုအသစ်များအတိုင်း လမ်းညွှန်ပေးနိုင်ရန်၊ သူ့အတွက် မည်သည့်ကိစ္စများ လိုအပ်သည်ကို သိနားလည်နိုင်ရန် အဓိကအခန်းကဏ္ဍက ပံ့ပိုးကူညီပေးနိုင်ပါသည်။ အောက်ဖော်ပြပါ လမ်းညွှန်သည်၊ စံနှုန်းအသစ်များက သင့်ကလေးအပေါ် မည်သို့သက်ရောက်မှု ရှိစေမည်၊ သင့်ကလေး၏ ကျောင်းစာများတွင် အပြောင်းအလဲများကို မည်သို့ မြင်တွေ့ရမည်နှင့်၊ သင့်ကလေးစာသင်ခန်းအတွက် အိမ်တွင် မည်သို့ကူညီပေးရမည်ကို သိရှိနိုင်ပါလိမ့်မည်။

အင်္ဂလိပ်ဘာသာ ဝိဇ္ဇာ အနုပညာများ

မည်သည့်ကိစ္စများ ပြောင်းလဲသွားသနည်း။	မည်သို့ ရည်ရွယ်သနည်း။	သင်က မည်သို့ဆောင်ရွက်နိုင်မည်နည်း။
ယခုအခါ သင့်ကလေးဖတ်ရှုနေသည်မှာ အတန်းတိုင်းတွင် ပုံပြင်ဇာတ်လမ်း မဟုတ်သည်များ၊ ပိုများလာမည် ဖြစ်သည်။	လက်တွေ့ဘဝ ဖြစ်ရပ်များအပေါ် အခြေခံ၍ စာဖတ်ရန် ပိုမိုအဆင့်မြင့်များ ချပေးလာသည်ကို သင်တွေ့ရှိရပါမည်။ ဥပမာအားဖြင့်- ကိုယ်ရေးရာဇဝင်များ၊ ဆောင်းပါးများနှင့် သမိုင်း ဖြစ်ရပ်များ ဖြစ်သည်။	သင့်ကလေးနှင့်အတူ ပုံပြင်ဇာတ်လမ်း မဟုတ်သည့်စာများကို အတူဖတ်ရှုပါ။ ပုံပြင်ဇာတ်လမ်း မဟုတ်သည့်ကိစ္စများကို ဖတ်ရှုခြင်းသည်လည်း ပျော်ရွှင်၊ စိတ်လှုပ်ရှားစရာ ဖြစ်သည်ကို ပြသပါ။
သင့်ကလေးသည် စာဖတ်ခြင်းမှနေ၍ ကမ္ဘာကို ပိုမိုလေ့လာမိစေမည်။	ကမ္ဘာကြီးနှင့် ပတ်သက်၍ အချက်အလက်အခြေခံ စာအုပ်များ သင့်ကလေးက အိမ်သို့ ပိုမို သယ်ဆောင်လာသည်ကို တွေ့ရှိရပါမည်။ စာဖတ်ခြင်းမှတစ်ဆင့် သိပ္ပံနှင့် လူမှုရေးလေ့လာမှုများ ပိုမိုသိရှိလေ့လာစေလို၍ ဖြစ်သည်။	မည်သည့်အတန်းအဆင့်အတွက် ပုံပြင် ဇာတ်လမ်း မဟုတ်သည့် မည်သည့်စာအုပ်၊ မည်သည့်မဂ္ဂဇင်းများ သင့်တော်သည်၊ သင့်ကလေးက စိတ်ဝင်စားမည်ကို သိရှိပါ။ ဤစာမျိုးဖတ်ရှုရန် သူ့တွင် ရရှိပါစေ။
သင့်ကလေးသည် ပိုမိုခက်ခဲနက်နဲသော စာသားများကို ဖတ်ရှုလာရမည်။ သူဖတ်ရသမျှအပေါ် အနီးစပ်ဆုံး အဓိပ္ပါယ်ပေါက်ပါစေ။ သူ့ကိုယ်ပိုင် နိဂုံးချုပ်ချက်များ ချမှတ်ပါစေ။	သင့်ကလေးတွင် ပို၍ အဖတ်၊ အရေး အဆိုးမင်းများကို တွေ့ရပါလိမ့်မည်။ ဇာတ်လမ်း၊ စာအုပ်၏ အဓိကကျသော အပိုင်းများကို ပြန်ပြောရန်၊ ရေးသားရန် ခိုင်းစေမှု ဖြစ်သည်။	သင့်ကလေးဖတ်ရန် ပို၍ ခက်ခဲနက်နဲသော စာများ၊ ထို့အပြင် သူဖတ်ရှုလိုသည့် စာများ၊ သက်တောင့်သက်သာ ဖတ်နိုင်သည့်စာများကို ပေးပါ။ ခက်ခဲသည့် အစိတ်အပိုင်းများသို့ မည်သို့မည်ပုံ တူးဆွရှာဖွေနိုင်မည်ကို ပြသပါ။

<p>စာရေးသားခြင်း၊ ပုံပြန်ပြောခိုင်းခြင်း ဖြစ်လာသည့်အခါ၊ သင့်ကလေးက သူပြောသည်ကို အထောက်အပံ့ဖြစ်စေရန် စာသားထဲမှ ထုတ်နှုတ်၍ "သက်သေအထောက်အထားများ" ကို အသုံးပြုရန်လိုသည်။</p>	<p>သင့်ကလေးကို စာသားမှနေ၍ သက်သေအထောက်အထားဖြင့်၊ ဥပမာ ဥပမေယျ အတိအကျ ဖော်ထုတ်ခိုင်းသည့် စာရေးသားမှု အိမ်စာများကို ကြည့်ရှုပါ။ သက်သေအထောက်အထားဆိုသည်မှာ သူ၏တုံ့ပြန်မှုကို အထောက်အကူဖြစ်စေရန် စာအုပ်တွင်းမှ ဥပမာများ ဖြစ်သည်။</p>	<p>နေ့စဉ် စကားပြောဆိုမှုများ၊ သဘောကွဲလွဲမှုများတွင် သင့်ကလေးကို သက်သေအထောက်အထားပေးရန် တောင်းဆိုပါ။ သက်သေ အထောက်အထားပေးခြင်း နှင့် ထင်မြင်ချက်ပေးခြင်းတို့ မည်သို့ကွဲလွဲသည် ကို သိရှိနားလည်စေရန် ကူညီပေးပါ။</p>
<p>သင့်ကလေးအနေဖြင့် သူဖတ်ခဲ့ရသမျှ အပေါ် မည်သို့ ပြန်၍ရေးသားရမည် ကို လေ့လာနိုင်မည်။</p>	<p>သင့်ကလေးကို သက်သေအထောက်အထားကို သုံး၍ ငြင်းခုံပြီး၊ ရေးခိုင်းသည့် စာကို လေ့လာကြည့်ရှုပါ။</p>	<p>အိမ်တွင် စာရေးသားရန် တိုက်တွန်းပါ။ သက်သေ အထောက်အထား၊ အသေးစိတ်များကို သုံး၍ အတူတကွ စာရေးပါ။</p>
<p>သင့်ကလေးတွင် ပညာရပ်ဆိုင်ရာ ဝေါဟာရများ ပို၍ တိုးလာမည်။</p>	<p>သင့်ကလေး၏ ဝေါဟာရများ နယ်ပယ်ကို ချဲ့ထွင်စေမည်။ "ဘာသာစကားသည် ခွန်အား ဖြစ်ကြောင်း" သူ့ကို သင်ပြနိုင်မည့် အိမ်စာများကို ရှာဖွေကြည့်ပါ။</p>	<p>သင့်ကလေးနှင့် စကားပြောပါ။ သူနှင့်အတူ စာဖတ်ပါ။ သင့်ကလေးပြောသည်ကို နားထောင်ပါ။ အဆိုင်းမင့်များကို ဆွေးနွေးသည့်အခါ အသေးစိတ်ပြောပြစေရန် သူ့ကို တိုက်တွန်းပါ။</p>

သင်္ချာ

မည်သည့်ကိစ္စများ ပြောင်းလဲသွားသနည်း။	မည်သို့ ရည်ရွယ်သနည်း။	သင်က မည်သို့ဆောင်ရွက်နိုင်မည်နည်း။
<p>သင့်ကလေးသည် ခေါင်းစဉ် အနည်းငယ်နှင့် ပတ်သက်၍ များစွာ လေ့လာရမည် ဖြစ်သည်။ သို့အတွက်ကြောင့် ပို၍အပြည့်အဝ နားလည်စေမည် ဖြစ်သည်။</p>	<p>သင့်ကလေး လုပ်ဆောင်ရန် ပေးလိုက်သည့် အိမ်စာများကို ကြည့်ရှုပါ။ ပြုသစေပါ။ အဖြေကို မည်သို့ရရှိကြောင်း ရှင်းပြခိုင်းပါ။</p>	<p>သင့်ကလေးအတွက် သူ၏အတန်းအပေါ် မူတည်၍ မည်သည့်သဘောတရားများသည် အရေးကြီးကြောင်း သိရှိပြီး၊ ဤအချက်များ အပေါ်တွင် အချိန်ပေး လုပ်ဆောင်ပါ။</p>
<p>သင့်ကလေးသည် တစ်နှစ်ပြီးတစ်နှစ် လေ့လာသင်ယူမှု ထပ်ဆင့်လာမည် ဖြစ်သည်။ ခိုင်မာသည့် အခြေခံဖြင့် စတင်လာမည်။</p>	<p>တစ်ခုအပေါ် တစ်ခုဆင့်လာသည့် အိမ်စာများကို ကြည့်ရှုစေလိုသည်။ ဥပမာအားဖြင့်- သင့်ကလေး၏ အလေးပေးမှုတွင် အပေါင်း၊ အနှုတ်၊ အမြောက်၊ အစားနှင့် နောက်ပိုင်း အယ်ဂျီဘရာ (algebra) တို့ ပါဝင်သည်။</p>	<p>ပြီးခဲ့သည့်နှစ်တွင် သင့်ကလေးက မည်သည့် သဘောတရားအပေါ် ခက်ခဲရုန်းကန်ရသည်ကို သတိပြုပါ။ ဤနယ်ပယ်တွင် ရေဆက်၍ ရစေရန် ပံ့ပိုးကူညီပေးပါ။ သင့်တွင် အကူအညီ လိုအပ်ပါက၊ သင့်ကလေး၏ ဆရာထံ သင့်ကလေးကို အိမ်တွင် မည်သည့်အတန်းအဆင့်၏ သဘောတရားကို လုပ်ဆောင်စေကြောင်း မေးမြန်းပါ။</p>
<p>သင့်ကလေးသည် အဓိကကျသည့် သင်္ချာ သဘောတရားနှင့် ကျွမ်းကျင်မှုများ ကျွမ်းကျင်ရရှိလာမည်။</p>	<p>သင့်ကလေး၏ အိမ်စာများတွင် သင်္ချာအခြေခံ အချက်များ၊ သဘောတရားများကို ကျွမ်းကျင်စေရန် အလေးပေးသည့် ကိစ္စများ ပါဝင်သည်။ ယင်းတို့သည် ပို၍အဆင့်မြင့်သည့် သင်္ချာတွင် အောင်မြင်မှုရစေရန် အတွက် အရေးကြီးသည်။</p>	<p>သင့်ကလေး၏ သင်္ချာဗဟုသုတကို အသုံးပြု၍ ပြဿနာများကို ဖြေရှင်းခိုင်းပါ။ နေ့စဉ်ဘဝတွင် ကြုံတွေ့လာရမည့် "သင်္ချာ"ကို အသုံးပြုခိုင်းပါ။</p>
<p>သင့်ကလေးက မည်သည့်အတွက်ကြောင့် သင်္ချာ အလုပ်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိနားလည်လာမည် ဖြစ်ပြီး၊ သူ၏ နားလည်မှုအပေါ် မေးမြန်းမည်၊ ပြောဆိုစေမည်၊ သက်သေပြစေမည်။</p>	<p>သင့်ကလေး၏ အိမ်စာများတွင် ပြဿနာများကို အလေးထား ဖြေရှင်းခိုင်းခြင်း သာမက၊ သူက "မည်သည့်အတွက်ကြောင့်" နှင့် "မည်သို့" ဤနည်းလမ်းကို ဖြေရှင်းရန် ရွေးချယ်သည်ကို ပါ ရှင်းပြစေရမည်။</p>	<p>သင့်ကလေးကို မည်သည့်အတွက် ဤသို့ အဖြေ ရရှိကြောင်း ရှင်းပြရန် တိုက်တွန်းပါ။</p>

<p>သင့်ကလေးကို လက်တွေ့ကမ္ဘာထဲရှိ အခြေအနေများမှ သင်္ချာကို ယခုအခါ အသုံးပြုနိုင်မည်။</p>	<p>လက်တွေ့ကမ္ဘာ အခြေပြုထားသည့် သင်္ချာအိမ်စာများကို ကြည့်ရှုပါ။ ဥပမာအားဖြင့်- အိမ်စာများတွင် ချက်ပြုတ်နည်းတစ်ခုအတွက် အစားတွက်စေခြင်း၊ (adding fractions) နှင့် သူငယ်ချင်းတစ်ဦး ပီဇာမည်မျှ စားစေမည်ကို ဆုံးဖြတ်စေခြင်းတို့ ပါဝင်သည်။</p>	<p>အိမ်တွင် သင့်ကလေး၏ သင်္ချာဗဟုသုတကို အသုံးပြုရန် အခွင့်အလမ်းပေးပါ။</p>
--	---	--

အင်္ဂလိပ်ဘာသာ လေ့လာသူများအတွက် အင်္ဂလိပ်ဘာသာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး

မည်သည့်ကိစ္စများ ပြောင်းလဲသွားသနည်း။	မည်သို့ ရည်ရွယ်သနည်း။	သင်က မည်သို့ဆောင်ရွက်နိုင်မည်နည်း။
<p>သင့်ကလေး၏ ဆရာက ဘာသာရပ်တိုင်း အတွက် လိုအပ်သည့် ပညာရပ်ဆိုင်ရာ ဘာသာစကားကို အလေးပေးမည် ဖြစ်သည်။</p>	<p>သူ့ကို ရှင်းပြပေးရန် ပေးထားသည်။ နှိုင်းယှဉ်စိစစ်ခိုင်းသည်။ သူ၏ လုပ်ငန်းများကို ကျိုးကြောင်းဆင်ခြင်ခိုင်းသည့် အိမ်စာများကို ကြည့်ရှုပေးပါ။ အရေးအတွက် မိမိတို့၏ မျှော်လင့်ချက်များတွင် ဝါကျတစ်ခုကို မည်သို့ဖွဲ့စည်းမည်၊ ငြင်းခုံခြင်း၊ တိုက်တွန်းခြင်း၊ ရှင်းပြခြင်း၊ နှင့် ပုံပြောပြခြင်း စသည်တို့ကဲ့သို့သော ရေးသားမှု စတိုင်ပုံစံများ သိရှိစေလိုသည်။</p>	<p>သင့်ကလေး ကျောင်းတွင်မည်သို့ လေ့လာသင်ကြားရသည်ကို ပြောဆိုရန် တိုက်တွန်းစေလိုပါသည်။ သူ့ကို ဝါကျအပြည့်အစုံနှင့် အသေးစိတ်ပြောဆိုရန် တောင်းဆိုပါ။ သင့်အနေဖြင့် သင်၏ မိခင်ဘာသာစကားကို ဆက်လက်ဖတ်ရှုရေးသား၊ ပြောဆိုရန် မိမိတို့က တိုက်တွန်းလိုပါသည်။</p>
<p>သင့်ကလေး၏ အင်္ဂလိပ်ဘာသာ ဖွံ့ဖြိုးမှု လိုအပ်ချက်အပေါ် မူတည်၍ သင့်ကလေး သည် အထူးပြု ပံ့ပိုးကူညီမှုများ ရရှိနိုင်မည် ဖြစ်သည်။</p>	<p>အတန်းတွင်း သူငယ်ချင်းများနှင့် မိသားစုဝင်များနှင့် ဆက်နွယ်နေသည့် လက်တွေ့ကမ္ဘာ အခြေအနေနှင့် ပတ်သက်၍ အိမ်စာများကို ကြည့်ရှုစေလိုပါသည်။ သင့်ကလေးက မည်သို့ ထင်မြင်သည်ကို သင့်ကလေးက ဆွေးနွေးနိုင်စေရမည် ဖြစ်သည်။</p>	<p>အိမ်တွင် အခြားလုပ်ခိုင်းသည့် လှုပ်ရှားမှုများ သည်လည်း သင့်ကလေး၏ အင်္ဂလိပ်စာ ဖွံ့ဖြိုးမှုကို ဖြစ်စေပါသည်။ သင့်အနေဖြင့် အိမ်တွင် သင့်ကလေးနှင့်အတူ အသုံးပြုနိုင်သည့် ရင်းမြစ်များစွာ ရှိပြီး၊ ခမ်း အကယ်ဒမီ (Khan Academy)၊ (Learn Zillion) နှင့် DPS Safari Montage videos ဆာဖာရီ မွန်တဂျာရီ ဗီဒီယို စသည်ဖြင့် ဖြစ်ပါသည်။</p>

အခြား အရင်းအမြစ်များ

စံနှုန်းများနှင့် အကဲဖြတ်မှုများနှင့် ပတ်သက်၍ မိဘများအတွက် အခြားသတင်း အချက်အလက်များကို မိဘ/ကျောင်းသား ပေါ်တယ်တွင် ရရှိနိုင်ပါသည်။

- <http://myportal.dpsk12.org>

Adapted from EngageNY, Parent's Backpack Guide to Common Core State Standards